

陽明交大科法教授論壇

Diversified Models of Lawyering in Japan:

A Surge in Incorporated Practices and Employed / In-House Lawyers

全線上/全英文 多樣化的日本律師執業模式：律師事務所法人化與企業內部律師之增加

2023
4/27
19:00-21:00

主講人： 
FUJIMOTO Akira 藤本亮
日本名古屋大學大学院法學研究科教授

主持人：  **評論人：** 
陳鈺雄 **KayWah Chan**
陽明交通大學科技法律學院院長 陽明交通大學科技法律學院兼任教授
科技法律學院院長 亞洲法與社會學會前任會長



主辦單位： 陽明交通大學科技法律學院、全國律師聯合會 **協辦單位：** 台灣科技法學會

活動報名 

【教授學術論壇】多樣化的日本律師執業模式：律師事務所法人化與企業內部律師之增加 Diversified Models of Lawyering in Japan: A Surge in Incorporated Practices and Employed / In-House Lawyers
※本活動全英語進行 This event will be in English※

■時間：2023 年 4 月 27 日(四) 19:00 - 21:00 ※免費參加※

■地點：全線上會議 | Network Synchronous Platform，立即報名 Free

Registration:

http://seminars.law.nycu.edu.tw/conference_content.php?CONF_ID=542&fbclid=IwAR1tiTiMky0Ju6XkCCSjy0Aa7Bj7RVvHu-xFfC2Whi3wKBxM_Qp6tHI-5n8

■主講人 Lecturer：FUJIMOTO Akira 藤本亮^{JP} | 日本名古屋大學法學研究科教授
Professor of Nagoya University School of Law, Japan

■主持人 Moderator：陳鈺雄 Thomas Chih-Hsiung Chentw | 陽明交通大學科技法律學院院長
Dean and Professor of National Yang Ming Chiao Tung University School of Law, Taiwan

■評論人 Commentator：KayWah Chan^{AU} | 陽明交通大學科技法律學院兼任教授、亞洲法與社會學前任會長
Adjunct Professor of National Yang Ming Chiao Tung University School of Law, Taiwan

☑活動介紹：

目前律師事務所均以合夥制組成，而新律師法第 48 條增加法人律師或法律事務所之新興執業類型，其組成方式及運作規範有待討論及形成共識。日本JP實施律師事務所法人化已近二十年，累積豐富經驗。本演講將分析律師事務所法人化之法律與倫理規範，以及企業內部律師在法律專業體系中日益增強的重要性。

Law firms are mostly organized as partnerships currently. However, the new Article 48 of the Attorney Regulation Act introduces a new type of practice consisting of corporate lawyers or law firms, and the method of formation and operational regulations are still under discussion and consensus-building. Japan has implemented the corporatization of law firms for nearly 20 years, accumulating rich experience. This lecture will analyze the legal and ethical norms of law firm corporatization, as well as the increasing importance of in-house lawyers in the legal professional system of enterprises.

主辦單位：陽明交通大學科技法律學院、全國律師聯合會

協辦單位：台灣科技法學會

Organizer：National Yang Ming Chiao Tung University School of Law, The Taiwan Bar Association(TWBA), Taiwan Technology Law Institute